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- Takmičarskoj komisiji –  

                                      PREDLOG ZA PROMENOM PROPOZICIJA  

Poštovani 

Propozicijama ligaških takmičenja regulisan je sastav liga i prelazak u viši i niži rang 
takmičenja. 

Članom 2.2. Propozicija je određeno da Super i Prve lige sačinjavaju po 12 ekipa. Obzirom da 
postoji nedoumica oko sastava ženskih liga u narednoj sezoni, skrećem pažnju na moguće 
situacije: 

Nakon završetka sezone 2020/2021 iz Super lige za žene ispale su ekipe Uniree iz Uzdina i 
Vršca. 

Nakon završetka sezone 2020/2021 u Super ligu za žene su se plasirale ekipe Stoni iz Niša i 
Panonka iz Novog Sada. 

Kako i sami znate, postoji mogućnost da neke od ekipa koje su stekle pravo nastupa u Super 
ligi ne nastupe u narednoj sezoni (ne želim da prejudiciram). Ukoliko bi neka ekipa odustala 
od takmičenja, prema Propozicijama pravo učešća u ligi stiče sledeća ekipa po plasmanu u ligi 
(član 2.5.8.) 

U slučaju otkazivanja nastupa, na primer 3 ekipe, pravo nastupa u Super ligi bi dobila 
petoplasirana ekipa iz Prve lige. 

Mišljenja sam da bi takav način popunjavanja lige, iako u skladu sa propozicijama doprineo 
smanjenju ionako slabog kvaliteta najznačajnijeg takmičenja kakvo bi moralo da bude Super 
Liga.  

Takvim popunjavanjem liga, svako ko osnuje klub i napravi bilo kakvu ekipu može za 
godinu-dve da dođe do saveznog ranga (prva liga) a onda i do Super lige.  

Čak i da ne dođe do odustajanja, liga sa 12 ekipa kod žena je prevelika. 

Nemačka Bundes liga za žene je u sezoni 2020/2021 imala svega 7 ekipa, pa je ipak ekipa 
koja nastupa u takvom prvenstvu i prvak Evrope. 

Predlog 1: 

U slučaju otkazivanja učešća ekipa u Super ligi za žene nakon završenog perioda za 
registraciju klubova NE POPUNJAVATI  ligu, igrati sa onim brojem ekipa koje su su stekle 
pravo učešća. 

 

Predlog 2: 

Predlažem promenu Propozicija ligaških takmičenja tako što bi Super liga za žene imala 10 
klubova u sezoni 2022/2023  a u narednoj 8 klubova. Odgovorno tvrdim da je ovo jedan od 
načina  podizanja kvaliteta lige i takmičenja. 



Kako Zakon o sportu ne daje mogućnost da se sistem menja neposredno pred sezonu trebalo 
bi sada promeniti sistem i propozicije koje bi se primenjivale od sezone 2022/2023. 

 

Član 100, stav 2, tačka 1 

Sportskim pravilima iz stava 1. ovog člana utvrđuju se: 

1) Sistem, propozicije, pravila i kalendar takmičenja, uključujući i određivanje 
amaterskih i profesionalnih sportskih takmičenja i liga. 

Član 160  

Izmene sistema takmičenja u nadležnosti nacionalnog granskog sportskog saveza mogu se 
primenjivati najranije po isteku jedne takmičarske sezone od utvrđivanja tih izmena. 

Propozicije takmičenja u nadležnosti nacionalnog granskog saveza iz člana 100. stav 2, 
tačka 1) ovog zakona utvrđuju se najkasnije 40 dana pre početka takmičenja i ne mogu se 
menjati u toku takmičarske sezone na koju se odnose. 

 

Naše najbolje igračice (pogotovo igračice koje nastupaju za reprezentaciju) nemaju nikakav 
interes da nastupaju u ligi u okviru našeg nacionalnog saveza, jedan od razloga je svakako i 
jako slab kvalitet i nemogućnost napredovanja kroz jaku ligu. Mislim da moramo da nađemo 
način da podignemo nivo lige, po meni to nije proširenje lige u kojoj će nastupati igračice od 
„7 do 77 godina“. 

Imamo situaciju da igračica koja nastupa za reprezentaciju igra protiv igračice koja je 
bukvalno uzela reket u ruke pre 6 meseci, pa iako je to potpuno besmisleno to omogućava 
ovakav sistem i ovakve propozicije. U drugom delu takmičenja u kome nastupaju 6 
„najboljih“ ekipa, ekipe više ne nastupaju u najjačem sastavu jer svakako ne mogu da 
ispadnu. Takvo takmičenje nema ni smisla ni svrhu.  

Dakle, nedostatak kvalitetne domaće lige, glomazno takmičenje koje dugo traje, neigranje 
klubova u evropskim takmičenjima, nedostatak vremena za pripreme reprezentacija... sve su 
to otežavajuće okolnosti koje utiču na razvoj igračica, zaključak je da reprezentacija Srbije 
trpi strašan problem zbog jako loše lige. Mislim da bi interes bio da se najbolje igračice 
zadrže u našem sistemu takmičenja a ne da idu u inostranstvo sa 19-20 godina. 

Napominjem da ženska i muška liga ne moraju da budu sa istim brojem ekipa, svakako ima 
mnogo manje žena u sistemu takmičenja u svim kategorijama.  

Molim vas da ovaj  dopis shvatite kao konstruktivan predlog kao osnovu za diskusiju ka 
nalaženju najboljeg rešenja za kvalitetno takmičenje. 
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